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Protokół Nr VIII/2007
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 13 maja 2007 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Informacja dotycząca organizacji roku szkolnego 2007/2008.
5. Dyskusja w sprawie sposobu zagospodarowania nieruchomości będących 

w posiadaniu ANR.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zapewnienia kontynuacji nauki uczniom ze Szkoły Podstawowej
      w Kornelówce w Szkole Podstawowej w Kolonii Sitno.
- w sprawie zbycia nieruchomości na rzecz ANR
- w sprawie ufundowania sztandaru dla OSP w Kornelówce
- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2007 rok

9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Szajnoga Marek
13. Tukiendorf Edward
14. Wrotniak Mieczysław

Radni nieobecni:
1. Pawlicha Bogdan
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  VIII  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana Protasa i Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata.
Obrady rozpoczęły się o godz. 14°° i trwały do godz. 16°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  sesji  uczestniczy  14  Radnych,  co  stanowi 
niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając 
jednocześnie czy są do niego uwagi.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  do  przedstawionego  porządku  i  przyjęli  go 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli nw. Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni 
Gazda. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 4
Informacja dotycząca organizacji roku szkolnego 2007/2008

Sytuację w zakresie oświaty na terenie Gminy Sitno przedstawił Wójt Gminy Pan 
Kajetan Protas.
Liczba oddziałów wynosi 39 a środki na oświatę – 6.300.000,-zł. Z tego subwencja 
wynosi 4.600.000,-zł a środki Gminy – 1.700.000,-zł bez podwyżek dla nauczycieli.
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Pracuje  110 nauczycieli  na 90 etatach.  Pięcioprocentowa podwyżka jest  już ujęta 
w subwencji i nie będzie na nią dodatkowych środków.
Już  w  chwili  obecnej  do  dodatków  wiejskich  i  mieszkaniowych  potrzeba 
ok.  200.000,-zł.  Potrzeba  również  60.000,-zł  na  odprawy  dla  nauczycieli 
z Kornelówki.
Na tym Pan Wójt Zakończył wypowiedź.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że sytuacja jest tragiczna. Gmina nic nie 
może  zrobić.  Podjęto  uchwałę  o  likwidacji  Szkoły  w  Kornelówce  i  otrzymano 
negatywną opinię Kuratora.
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że wysłano zażalenie do MENiS i  najprawdopodobniej ta 
decyzja zostanie uchylona. Jednak potrzebna jest uchwała Rady Gminy. 
Natomiast  środki  na  odprawy  są  nieuniknione  a  Szkoła  w  Kornelówce  będzie 
o 30 – 35 % tańsza. 
Sytuacja  w oświacie  jest  bardzo  trudna.  Nauczyciele  szykują  się  do  strajku.  Był 
przywilej  odejścia  na  emerytury  w  2007  roku  ale  są  pogłoski,  że  ten  przywilej 
zostanie przedłużony. 
Trzeba  się  zastanowić  czy  od  września  całkowicie  nie  przekazać  środków  na 
poszczególne szkoły albo czy nie zrobić w dużych szkołach zespołów i pozatrudniać 
menadżerów.
Na tym Pan Sekretarz zakończył wypowiedź.
Pan Wójt dodał, że zatrudniono 4 osoby jako instruktorzy sportowi. W Sitnie pracuje 
Pan  Smoląg,  Pani  Semczuk  i  Pan  Ostrowski  a  w  Jarosławcu  Pani  Smoląg,  Pan 
Smoląg i Pani Zdun.
Pan Leszek Kozak zapytał laka jest liczba uczniów w Szkole Podstawowej w Kolonii 
Sitno.
Pan Wójt poinformował, że łącznie ze Stanisławką 72 – 61 w S.P. i 11 w kl. „0”.
Natomiast na rok 2007/2008 w S.P. w Kol. Sitno będzie uczyło się 68 uczniów.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że decyzje rządowe bardzo źle wpływają na 
sytuację samorządów. Dzieci ubywa a nauczycieli nie. Gmina staje się przechowalnią 
dla nauczycieli.
Pan Sekretarz dodał,  że wg. analizy demograficznej w ostatnich latach w Gminie 
rodzi się ok. 60 dzieci rocznie – to jest 2 oddziały szkolne.
Pan Janusz Brzozowski zauważył, że o tych sprawach należało myśleć wcześniej, 
gdyż mówił on o tym w poprzedniej kadencji. Trzeba było wcześniej postawić na 
duże  szkoły.  Na  stronie  północnej  gminy  –  Stanisławce,  Rozdołach,  Janówce, 
Kol. Sitno i Kornelówce ilu jest mieszkańców a ile szkół. A jak chciano pozostawić 
te szkoły to błędem było budowanie szkoły w Sitnie. Na stronie południowej gminy – 
Boży Dar i Jarosławiec- jest 1800 mieszkańców na jedną szkołę nie licząc Cześnik 
i Stabrowa. Teraz jakąkolwiek szkołę zamknąć będzie bardzo trudno.
Dlaczego na sesję oświatową nie zaproszono dyrektorów szkół.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, odnośnie likwidacji szkół, że widać co się 
dzieje z Kornelówką – Kurator nie wydał pozytywnej opinii.
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Pan Wójt  poinformował,  odnośnie Szkoły w Kornelówce,  że rozpoczęcie budowy 
podjął komitet społeczny w 1988 roku a nie gmina.
Natomiast  jest  też  problem  ze  Szkołą  w  Horyszowie  Polskim.  Dyrektor  Bryk 
odchodzi  do  Szkoły  w  Nieliszu  a  zamknięcie  szkoły  nie  jest  takie  proste  do 
przeprowadzenia.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że kiedyś sam proponował, by w Sitnie zrobić 
tylko gimnazjum bez Szkoły Podstawowej.
Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że trzeba przekazać szkołom środki i niech dyrektorzy 
zaczną odpowiadać za wydatki. Ta sprawa była już dawno omawiana.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że w chwili obecnej Wójt czasami nawet nie 
wie, że zatrudniono nowego nauczyciela.
Na tym zakończono realizację ww. punktu porządku obrad.

Ad. 5
Dyskusja w sprawie sposobu zagospodarowania nieruchomości będących 

w posiadaniu ANR

Pan  Sekretarz  poinformował,  że  dwie  działki  w Jarosławcu  (wcześniej  ujęte  pod 
szambo i boisko) muszą zostać oddane dla ANR. Natomiast odnośnie pozostałych 
działek  w Jarosławcu –  to  koncepcja  ich  zagospodarowania  będzie  omawiana  po 
decyzji Ministra Rolnictwa. Trzeba się też zastanowić nad gruntami w Horyszowie 
Polskim – 50 ha – czy od strony drogi  nie  ująć części  działki  pod budownictwo 
jednorodzinne a reszty pod zalesianie. Innym wyjściem jest ujęcie całej działki pod 
zalesianie.
Pan Marek Szajnoga zaproponował ujęcie całej działki pod zalesienie.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  w  głosowaniu  jawnym  przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym. 
Pan Marek Szajnoga zapytał o sprawę działki w ZR pod szambo, czy nie lepiej zrobić 
w tamtym miejscu boiska.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że ta działka zostanie oddana dla ANR natomiast pod boisko 
jest inna działka.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

    Punkt ten został zrealizowany na bieżąco w trakcie obrad sesji.
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Ad. 7
Sprawy różne

Pan  Jerzy  Mazurek  złożył  wniosek  w sprawie  wykonania  zatoki  autobusowej  na 
drodze krajowej w Jarosławcu (Osiedle) i Karpiu (Sklep).
Pan Andrzej Juszczak zaproponował, by zobowiązać Wójta, by we współpracy ze 
wszystkimi  gminami,  których  miejscowości  leżą  przy  tej  trasie  –  wystosowali 
odpowiednie pismo w tej sprawie.
Pan  Leszek  Kozak  zaproponował,  by  wystosować  również  pismo  w  sprawie 
wykonania  bariery  przy  drodze  powiatowej  w  Kornelówce  obok  działki 
P. Szewczuka (piaskownia).
Pan Janusz Brzozowski poprosił – odnośnie pisma Wójta do Pana Juszczaka – by to 
pismo wysłać również do Pana Krzysztofa Gałaszkiewicza.
Ponadto Pan Brzozowski poinformował, że w przyszłości będą potrzebne środki na 
rozgraniczenie  boiska  w  Jarosławcu  i  na  opłacenie  aktu  notarialnego  gdyż  jest 
propozycja by tą nieruchomość przekazać Szkole.
Natomiast  odnośnie  sprawy  wniosków  drogowych  Pan  Brzozowski  wyjaśnił, 
że chodziło mu o wnioski do Urzędu Marszałkowskiego – FOGR. Ale zgłoszono 
drogę w Horyszowie Polskim i Kornelówce.
Następnie Pan Wójt przedstawił informacje w zakresie spraw bieżących dotyczących 
m.in.  melioracji,  transportu,  budownictwa,  przetargów  drogowych,  oczyszczalni 
przydomowych, uroczystości OSP, sprzedaży nieruchomości w Kornelówce (SKR), 
terminu składania wniosków o dopłaty bezpośrednie oraz oświadczeń lustracyjnych.
Pan Mieczysław Wrotniak zapytał czy zakończono już pogłębianie rowów.
Pan Wójt wyjaśnił, że tak.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
Podjęcie uchwał

Przy podejmowaniu uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  VIII/52/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  maja  2007  roku 
w  sprawie  zapewnienia  dzieciom  uczęszczającym  do  Szkoły  Podstawowej 
w Kornelówce kontynuacji nauki w Szkole Podstawowej w Kolonii Sitno.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  11  głosach  za, 
0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

2) Uchwała  Nr  VIII/53/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  maja  2007  roku 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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3) Uchwała  Nr  VIII/54/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  maja  2007  roku 
w sprawie ufundowania sztandaru dla OSP w Kornelówce.
Pan Wójt wyjaśnił, że w sumie na dwa sztandary pójdzie ok. 7000,-zł.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  13  głosach  za, 
1 przeciw i 0 wstrzymujących.

4) Uchwała  Nr  VIII/55/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  maja  2007  roku 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno.
Pan Wójt wyjaśnił, że zmiany dotyczą:
- zwrotu akcyzy za paliwo rolnicze - 42.569,-zł,
- konkursu ekologicznego (Jarosławiec i Sitno) – 2.700,-zł,
- dotacji z Urzędu Wojewódzkiego dla GOPS – 1.500,-zł,
- opłat za przyłącza wodociągowe w Jarosławcu (4 szt.) - 4.000,-zł.
Uchwała w sprawie zmian w budżecie została przyjęta w głosowaniu jawnym 
przy 13 głosach za, 1 przeciw i 0 wstrzymujących.
Pan  Janusz  Brzozowski  zwrócił  uwagę,  że  wszystkie  sprawy  miały  być 
omawiane na  Komisjach a  Komisja  Budżetowa nie  spotkała  się  w sprawie 
zmian  budżetowych.  Przewodniczący  Rady  powinien  koordynować 
funkcjonowanie Komisji.

Na tym zakończono realizację ww. punktu porządku obrad.

Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

 
Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołował:       
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